
2024. gada 29. novembris

IECAVAS pagasta

iedzīvotāju konsultatīvās padomes atskaite

par 2024. gada darbības periodu



Dalībnieki, amati, koordinatori:

 Vadītājs Uģis Zāģers

 Vadītāja vietnieks Uģis Vītoliņš

 Protokolists Līga Jankova

 Konsultatīvās padomes dalībnieki:

 Biruta Vītoliņa

 Agnese Mora

 Koordinatori:

 Evija Straujā Audrupu ciemats.

 Darbības uzsākšanas laiks:

2024.gada 1. augusts



Darba mērķi un 

prioritātes:

Darba mērķis noteikts Iecavas pagasta 

iedzīvotāju konsultatīvās padomes  

NOLIKUMĀ: 

 Iedzīvotāju iesaiste pašvaldības 

lēmumu pieņemšanas procesā 

nodrošināšana.

 Sabiedrības interešu un viedokļu 

pārstāvība.

 Sadarbība starp sabiedrību, pašvaldību 

un citām organizācijām.

 Darba prioritātes noteiktas  atbilstoši 

sastādītājam 

 Darba plānam 2024.gadam.



Risināmo problēmu noteikšanas  soļu algoritms

 1. Risināmās problēmas noteikšana- sarunas ar iedzīvotājiem, komunikācija 

facebook- Iecavas Pagasta Ikp, informācijas saņemšana oficiālajā e pastā 

iecava.pagasts.padome@bauskasnovads.lv;

 2. Risināmo problēmu izvērtēšanas aktualitātes noteikšana – konsultācijas ar  

padomes dalībniekiem;

 3. Problēmas izpēte, konsultācijas ar organizācijām, iestādēm, risinājumu 

iespējamības noteikšana ar dažādu iestāžu starpniecību;

 4. Iesnieguma izstrāde un iedzīvotāju parakstu vākšanas kampaņa;

 5.Iesnieguma iesniegšana atbildīgajām institūcijām;

 6. Rezultātu saņemšana jeb dažādās atbildes;

 7. Iedzīvotāju informēšana par saņemto atbildes rezultātu – individuāli, 

iedzīvotāju sapulcēs, Facebook, ikdienas sarunās ar iedzīvotājiem.

mailto:iecava.pagasts.padome@bauskasnovads.lv


Galvenie 

paveiktie 

darbi



N.p.k. Pasākums Laiks Aktuālākās problēmas

1. Tikšanās ar Audrupu ciemata 

iedzīvotājiem

18.09.24. Kanalizācijas izbūve, ātrie braucēji, grants ceļu 

kvalitāte 

2. Tikšanās ar Ziemeļu ciematu 

iedzīvotājiem

25.09.24. Apgaismojums ciematā, autobusu pietura 

skolēniem, ātrie braucēji, nokalpojušais asfalta 

segums

3. Tikšanās ar Zālītes ciemata 

iedzīvotājiem

23.09.24. Autobusa pieturvietas labiekārtošana ar nojumi un 

soliņu, apgaismojums, ātrie braucēji

4. Tikšanās ar Rosmes ciemata 

iedzīvotājiem

30.09.24. Ātrie braucēji, nekoptās teritorijas, vasarnieku 

dzīvokļi, kas netiek izmantoti ziemā un pārējiem 

ir auksti.

5. Tikšanās ar Zorģu ciemata 

iedzīvotājiem

01.10.24. Ātrie braucēji, izbraukšanas un pārvietošanās  

problēma uz A7, Koprades telpas izbūves progress, 

nolietojies asfalta segums ciematā, grants ceļu 

kvalitāte un uzturēšana.

Pēc darba plāna-

tikšanās ar  iedzīvotājiem



Pēc darba plāna-sadarbība ar Iecavas pagasta pārvaldes 

darbiniekiem, informācijas sniegšana Bauskas novada vēstis 

N.p.

k.

Pasākums Laiks Tēma

1. Tikšanās ar Iecavas 

pagasta pārvaldes 

darbiniekiem

12.09.24. Informatīva tikšanās par Iecavas pagasta 

pārvaldes darbība

2. Tikšanās ar Iecavas 

pagasta pārvaldes 

darbiniekiem

18.10.24. Iecavas pagasta budžets un darbības 

prioritātes

3. Informācijas sniegšana 

Bauskas vēstis 

15.10.24. Par atbildi no LVC par ātruma ierobežojumu 

uz A7 pie Zorģu pieturas

4. Informācijas sniegšana 

Bauskas vēstis 

19.11.24. Par pasākumu Rīgā “Iedzīvotāju padomes: 

kopienu balss un palīgs pašvaldību 

izaugsmē”

5. Informācijas sniegšana 

Bauskas vēstis 

19.11.24. Par atbildi no CSDD par stacionārā radara  

izvietošanu  uz A7 pie Zorģu pieturas



Sadarbība ar Iecavas pagasta pārvaldi un Bauskas 

novada domi
Problēmas sadarbībā Ieteikumi sadarbības uzlabošanai nākotnē

• Sadarbība starp iedzīvotāju padomi un pašvaldību 

struktūru vēl ir pocesā.

• Trūkst abu pušu izpratnes par iedzīvotāju padomju 

nozīmīgumu vietējās kopienas stiprināšanā un 

iedzīvotāju interešu pārstāvēšanā.

• Padomes sniegtie ieteikumi dažkārt tiek uztverti ar 

piesardzību, taču mēs redzam tos kā vērtīgu 

ieguldījumu konstruktīvas sadarbības veicināšanai 

iedzīvotāju interešu nodrošināšanai.

• Iedzīvotāju padomes darbību varētu vēl vairāk 

stiprināt, ja tiktu ieviesta padomju centralizēta 

vadība un vadīšana, saskaņoti tās darbības 

mērķi, lai efektīvāk kalpotu kā tilts starp 

kopienu un pašvaldību demokrātiskas un 

aktīvas sabiedrības veidošanā.

Dialoga veicināšana:

•Regulāras un strukturētas tikšanās starp iedzīvotāju 

padomi un pašvaldības pārstāvjiem.

•Atvērtība viedokļu apmaiņai un kopīgai problēmu 

risināšanai.

Izglītošana par iedzīvotāju padomju nozīmi:

•Organizēt seminārus un apmācības, lai vairotu izpratni 

par padomju nozīmi, gan iedzīvotāju konsultatīvo 

padomju dalībniekiem, gan pagasta pašvaldību 

struktūrām.

Kopīgu mērķu noteikšana:

•Izveidot vienotu rīcības plānu, kas atspoguļotu gan 

pašvaldības, gan kopienas vajadzības, gan veicamās 

darbības konsultatīvajām padomēm.

Ieteikumu pieņemšana:

Uztvert padomes sniegtos ieteikumus kā vērtīgu 

ieguldījumu kopējā darbā un attīstībā, nevis kā kritisku 

piezīmi vai sacensību.



Pēc darba plāna- komunikācija ar sabiedrību
Facebook konta izveide un komunikācija ar sabiedrību:

 Sekotāju skaits- 1889 (no 20.09.24.- 26.11.24.)

 Ierakstu skaits- 26

Konta izveides mērķis:

 veicināt efektīvu komunikāciju un sadarbību ar 

vietējiem iedzīvotājiem. 

Platforma kalpo kā centrālais informācijas avots, kurā:

 Publicējam aktualitātes par padomes darbību un 

lēmumiem.

 Informējam par gaidāmajiem pasākumiem un iedzīvotāju 

sapulcēm.

 Veicinam iedzīvotāju līdzdalību, aicinot dalīties ar 

viedokļiem un ierosinājumiem.

 Sniedzam atbildes uz jautājumiem un sniedzam 

nepieciešamo informāciju.



Iniciatīvas un 
sasniegumi, 
ko nevarējām 
ieplānot-
 iedzīvotāju 
interešu pārstāvība



Iniciatīvas un sasniegumi pārstāvot iedzīvotāju vajadzības 

N>p.k. Iniciatīva Datums Iedzīvotāju 

parakstu skaits

Rezultāts

1. Par ātruma ierobežojuma 

radara un drošības saliņas 

uzstādīšanu uz A7

12.08.24. 149 Pagasta pārvalde- pārsūtīja LVC;

LVC atteica- mierināja ar apvedceļu un veloceliņa 

projektēšanu;

CSDD- radaru atteica, mierināja līdzīgi.

2. Par Zorģu ciemata asfalta 

seguma atjaunošanu 

12.08.24. 148 Iecavas pagasta pārvaldes atbilde- aktivitāte ielikta Iecavas 

apvienības pārvaldes 2025.-2027.gada   investīciju plānā

3. Par Zorģu ciemata Koprades 

telpas izbūves virzību 

01.10.24. 68 Bauskas novada domes atbilde- Iecavas apvienības pārvalde  

aktivitāti iekļaus 2025.gada prioritāšu sarakstā. Veiks 

iepirkumu telpu pārbūves būvprojekta izstrādei

4. Par ātruma mērīšanas iekārtas 

iegādi pašvaldības policijai-

paraksti  no Zorģi, Zālīte, 

Rosme, Ziemeļi, Audrupi 

ciematu iedzīvotājiem

02.10.24. 210 Bauskas novada domes priekšsēdētājs- radars netiks pirkts, 

bet viena pašvaldības policijas automašīna tiks aprīkota ar 

ātruma mērīšanas ierīci.

5. Par iespēju izveidot autobusu 

pieturā nojumi un soliņu 

virzienā Zālīte – Jelgava. 

Paraksti no Zālītes.

26.09.24. 75 Bauskas novada domes priekšsēdētājs- autobusa pieturvietas 

(iekāpšanas platforma un soliņš) būvdarbi tiks iekļauti 

Iecavas apvienības pārvaldes 2025.gada budžetā. Papildus 

nojumi nav paredzēts uzstādīt. 



Iedzīvotāju iesūtītās problēmas jeb iniciatīvas bez rezultātiem

N.p.k. Iedzīvotāju 

problēma un 

kanāls  

informācijas 

saņemšanai

Problēmas apzināšana Iespējamais problēmas risinājums Komunikācija ar 

problēmas iesniedzēju

1. Neizbraucamie ceļi pie 

Iecavas Dzirnavām, 

ieraksts Facebook 

kontā

1. Individuāla saziņa ar 

problēmas iesniedzēju;

2. Konsultācijas ar 

pašvaldību par ceļa 

stāvokli, piederību, 

iespējamajiem 

risinājumiem

Risinājuma nav- Dzirnavu izbūvē 

2000.gadā ir  iedzīvotāju paraksti par 

atbalstu dzirnavu būvniecībai un 

ūdenslīmeņa uzturēšanai, ceļa piederība 

LVC. Ieteikums-apdzīvotās vietas

iedzīvotājiem informēt LVC zvanot, 

rakstot, filmējot  slikto ceļa stāvokli un  

pieprasīt to uzturēšanu.

Individuāla saruna atbildes 

sniegšanai par rezultātu –

telefona saruna.

Raksts Facebook par zemes 

iegādes laikā nepiecieāmo 

īpašuma izvērtēšanu

2. Neapkoptie un sliktās 

kvalitātes ceļi pie 

Iecavas stacijas, 

ieraksts Facebook

1.Individuāla saziņa ar 

problēmas iesniedzēju;

2. Ceļa apsekošana.

.3. Konsultācijas ar 

pašvaldību par ceļa 

stāvokli, piederību, 

iespējamajiem 

risinājumiem

Risinājuma nav-ceļa piederība, ceļa 

lietotāji un pašvaldības atbildība

Individuāla saruna



Iedzīvotāju iesūtītās problēmas jeb iniciatīvas bez rezultātiem

N.p.k

.

Iedzīvotāju 

problēma un 

kanāls  

informācijas 

saņemšanai

Problēmas 

apzināšana

Iespējamais problēmas 

risinājums

Komunikācija ar 

problēmas 

iesniedzēju

3. Iecavas ielu 

pārdēvēšana un 

citas aktivitātes 

saistītas ar krievijas 

ietekmes 

mazināšanu. 

Vēstule oficiālajā e 

pastā

1. Konsultācijas ar 

padomes 

dalībniekiem, 

vienota viedokļa 

apzināšana un 

fomulēšanma

Izveidot atbildes vēstuli prasības 

iesniedzējam par atbalstu, ka ielu 

pārdēvēšana ir nepieciešama, 

piedāvājums atbalsta vēstules 

sagatavošanā, taču gaidām iniciatīvu 

no Iecavas pilsētas iedīvotāju 

konsulatīvās padomes. Tā ir pilsētas 

teritorija, kurā mūsu padomes 

kompetence beidzas.

Sagatavota un nosūtīta  

atbildes vēstule 

iedzīvotājam, norādot 

Iecavas pilsētas 

iedzīvotāju 

konsultatīvās padomes 

kontaktus jautājumu 

risinājuma uzsākšanai

4. Atbildes Facebook 

konta komentāriem 

– par ātro satiksmi 

un   braukšanas 

paradumiem uz A7

Problēma pastāv- daži 

braucēji ir gatavi 

iegādāties ātruma 

radaru signālu 

uztvērējus, bet nemainīt 

savus braukšanas  

paradumus

Risinājuma nav- Facebook ievietots 

raksts sabiedrības domas virzīšanai -

par braukšanas paradumiem, 

atbildību pret sevi, citiem un tiem, 

kas dzīvo pie ši ceļa un pārvietojas pa 

to.

Saņemti 28 Like un viens 

ieraksts, ka ir 

nepieciešama ātruma 

kontrole »jo vairāk, jo 

labāk», kas apliecina, ka 

problēma ir aktuāla



Sadarbība ar 
iestādēm un 
organizācijām



Sadarbība ar Bauskas slimnīcas valdes locekli 

Margaritu Epermani

Kāda varētu būt Iecavas poliklīnikas   nākotne?

22.10.2024.  Tikšanās Iecavas poliklīnikā

Sarunā piedalījās Bauskas slimnīcas valdes locekle Margarita 

Epermane un 

Iecavas pagasta un pilsētas iedzīvotāju konsultatīvās padomes 

pārstāvji.

Sarunā uzaicinājām piedalīties  medicīnas jomas pārstāvi -

Neatliekamās medicīniskās palīdzības un ģimenes ārsta prakses 

mediķi - feldšeri Vēsmu Dzeni.

Mūsu viedokļi saskanēja, tas bija svarīgi!



Sadarbība ar Bauskas novada domi- pasākums Ceraukstē-

»Izaugsme sadarbībā»- tikšanās ar Bauskas novada iedzīvotāju 

konsultatīvajām padomēm

Pasākuma mērķis: Veicināt sadarbību starp Bauskas novada domi un iedzīvotāju 

konsultatīvajām padomēm, radot iespēju padomju pārstāvjiem dalīties ar idejām un pieredzi.

Norises vieta: Ceraukste

Galvenā tēma: Tikšanās ar iedzīvotāju konsultatīvajām padomēm

Piedalījās pārstāvji no dažādām padomēm, tai skaitā Iecavas pagasta iedzīvotāju 

konsultatīvās padomes priekšsēdētājs Uģis Zāģers.

Pasākumā būtu bijis vērtīgi iekļaut vairāk iespēju konstruktīvam dialogam par 

iedzīvotāju padomju  vadību un vadīšanu, dalīšanos pieredzes stāstos un brīvā mikrofona 

formāta diskusijām.



Sadarbības pieredze -forums “Iedzīvotāju padomes: 

kopienu balss un palīgs pašvaldību izaugsmē” Rīga, 

22.11.24.

Galvenie secinājumi:

Forums apliecināja iedzīvotāju padomju būtisko lomu demokrātijas stiprināšanā, 

nacionālas valsts apziņas veidošanā- tomēr demokrātijas attīstība ir sarežģīts un ilgstošs 

process. Kopienas saliedēšana ir cieši saistīta ar mūsu valsts drošibu- kas šobrīd ir 

sevišķi aktuāli.

• Pašlaik sadarbība starp iedzīvotājiem un pašvaldībām ir nepietiekama, bieži vien 

iestādes nav gatavas sniegt konkrētas un iedzīvotājiem draudzīgas atbildes.

• Demokrātijas veicināšanai ir nepieciešama kopīga darbu plānošana, savstarpēja 

cieņa un regulārs dialogs.

• Forums sniedza iedvesmu un jaunas idejas darbam, parādot, ka, neskatoties uz 

pašreizējām nepilnībām, iedzīvotāju konsultatīvās padomes ir spēcīgs instruments 

kopienu un demokrātijas stiprināšanā. 

• Lai sasniegtu rezultātus, nepieciešams kopīgs darbs starp visām iesaistītajām 

pusēm.



Statistika un skaitļi par Iecavas pagasta 

iedzīvotāju konsultatīvās padomes aktivitātēm 

laikā no 01.08.24. – 29.11.24.

N.p.k. Rezultāts

1. Iesniegto priekšlikumu un jautājumu skaits. 8

2. Saņemto atbilžu vai risināto jautājumu skaits. 10

3. Aptauju un iedzīvotāju iesaistes rezultāti (parakstu 

skaits).

650

4. Dalība sanāksmēs un nozīmīgās apspriedēs. 14

5. Aktivitātes Facebook 23

6. Kopējo aktivtāšu skaits bez iedzīvotāju skaita 

aptaujās

55



Nākotnes izaicinājumi:
Iezīmējas jauni risināmie uzdevumi:

1. Bauskas BNKS rādītāju iesniegšanas datuma izmaiņas- facebook 

veidosim aptauju iedzīvotājiem, neatlasot atsevišķi pagasta vai 

pilsētas iedzīvotājus. Aktivitāte izstrādes procesā.

2. Nepieciešams pilnveidot komunikāciju ar Bauskas novada vēstis un 

iedzīvotājiem ne tikai Facebook, bet jāturpina tikties ar iedzīvotājiem 

klātienē, ne visas paaudzes lieto Facebook. Ne visur uz apdzīvotajām 

vietām izbrauc pašvaldības pārstāvji.  Būtu nepieciešama  kāda 

publikācija Bauskas dzīvē. 

3. Pagaidām  nav izdevies piesaistīt jaunus konsultatīvās padomes 

dalībniekus, lai tiktu aptverti pagasta ciemati un apdzīvotās vietas. 



Bet tomēr…..

Mūsu kopīgais ieguldījums:

Neskatoties uz  grūtībām, mēs esam apņēmības pilni turpināt 

darboties, jo ticam, ka tas ir svarīgi sabiedrības attīstībai. Katrs 

ieguldījums no mūsu puses – gan laiks, gan līdzekļi – ir 

vērtība, ko mēs sniedzam kopējam labumam. 

Secinājums: Lai gan šobrīd mūsu darbība lielā mērā balstās uz 

personīgu ieguldījumu, ceram, ka nākotnē būs iespējams rast 

risinājumus, kas atvieglos šo slogu un sekmēs efektīvāku un 

ilgtspējīgāku darbu kopējā labuma vārdā. 

Paldies,  novada un pašvaldības pārvaldēm, Iecavas pagasta 

bibliotēku vadītājām un mūsu iedzīvotājiem par sadarbību 

un atbalstu!

Esam pašā ceļa sākumā! Viss mums kopīgi izdosies!



Mūsu paaudzes unikālā vērtība ir pārliecība, ka pārmaiņas sākas 
ar mums pašiem – mēs varam mainīties, ietekmēt citus un veidot 
labāku vidi ap sevi. Paldies, manai komanda par labu darbu, idejām 
un aktivitāti!

Gaidām mūsu pulkā  aktīvus, ideju un enerģiju pilnus jaunus 
dalībniekus!



Paldies, par Jūsu uzmanību!
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